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1. Procedure

Op 8 november 2018 is een verzoekschrift ingediend over de beslissing van de VRT 
om de DVB-T-uitzendingen stop te zetten en de universele toegang tot de open-
bare omroep (verzoekschrift nr. 7 (2018-19)) (VRT: Vlaamse Radio- en Televisie-
omroep; DVB-T: digital video broadcasting – terrestrial).

Op donderdag 13 december 2018 en donderdag 17 januari 2019 behandelde de 
Commissie voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media het verzoekschrift. 

Op donderdag 13 december 2018 besliste de commissie, overeenkomstig arti-
kel 101, 4, a), van het Reglement, om het verzoekschrift ten gronde te behande-
len. Overeenkomstig artikel 101, 7, heeft de commissie het verzoekschrift verwe-
zen naar de Vlaamse Regering om er uitleg over te laten verstrekken. 

Sven Gatz, viceminister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister 
van Cultuur, Jeugd, Media en Brussel, bezorgde de commissie op woensdag 9 ja-
nuari 2019 zijn antwoord (zie bijlage). 

Op donderdag 17 januari 2019 agendeerde de commissie de bespreking daarvan.

2. Beknopte inhoud van het verzoekschrift

De VRT heeft beslist om de DVB-T-uitzendingen stop te zetten vanaf 1 december 
2018. Volgens de verzoeker laat de minister dus toe dat circa 100.000 gezinnen 
fundamenteel uitgesloten worden. Als voorbeeld vermeldt hij schippers, leefloners, 
studenten, mensen die uit principe enkel de gratis openbare omroep bekijken, 
kortom de trouwste kijkers aangezien ze geen andere zenders ontvangen. Profes-
soren als Karen Donders en Leen D’Haenens delen de mening van de verzoeker 
over de universele toegang tot de openbare omroep.

De door de VRT genoemde alternatieven zijn volgens de verzoeker geen alternatie-
ven, integendeel, het zijn extra drempels. Daarom acht de verzoeker het wenselijk 
dat het Vlaams Parlement het Mediadecreet aanpast en de VRT verplicht zich aan 
de UNESCO-definitie te houden en de gratis uitzendingen van de openbare omroep 
te garanderen. Daarbij kan voor een overgangsperiode gezorgd worden van DVB-T 
naar gratis DVB-T2 (UNESCO: United Nations Educational, Scientific and Cultural 
Organiza tion).

3. Bespreking

Bart Caron stelt voor om over het verzoekschrift en het standpunt van de regering 
een hoorzitting te organiseren met de indiener, de actiegroep ‘Red de antenne-
kijker’ en de VRT. Het thema verdient blijvende aandacht.

Katia Segers steunt het voorstel om een hoorzitting te organiseren. De DVB-T-
stopzetting door de VRT op 1 december 2018 genereert een stroom van protesten, 
onder meer van de vermelde actiegroep. 

Het antwoord van minister Gatz noemt Katia Segers geen standpunt. 

De meerderheid zou op zoek gaan naar een alternatief standpunt, heeft ze opge-
vangen. 

Er zijn dan ook genoeg redenen om een hoorzitting te houden. De commotie gaat 
niet liggen. Het probleem is niet opgelost. Heel wat mensen kunnen geen VRT 
meer kijken. 
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Lionel Bajart wijst erop dat het onderwerp al uitvoerig in de commissie aan bod 
is gekomen, met vragen om uitleg (Hand. Vl.Parl. 2017-18, nr. C249 en C293, en 
2018-19, nr. C16 en C33) en de behandeling van een voorstel van resolutie (Parl.
St. Vl.Parl. 2018-19, nr. 1768/2). Welk nut heeft het dan om de discussie opnieuw 
te openen? Zoiets wakkert net de commotie aan.

Bart Caron vindt dat de minister geen standpunt heeft ingenomen maar zich achter 
de discussie in de commissie verschuilt. Hij had graag het standpunt van de minis-
ter zelf gekend, aangezien die zich bij alle vragen om uitleg heeft verstopt achter 
de rug van de VRT, die deze keuze autonoom heeft kunnen maken.

Voorts heeft de minister de gelegenheid niet te baat willen nemen om een adden-
dum op te nemen in de beheersovereenkomst met de VRT. 

Het voorstel van Bart Caron om de VRT op een hoorzitting te vragen, is vooral 
ingegeven vanuit de wens dat de omroep de alternatieven voor DVB-T dringend 
aanpakt. Die zijn immers zo mank als een overjaarse otter. Klachten zijn legio over 
VRT NU en de koppeling tussen een toestel met internetontvangst en een televi-
siescherm. Bovendien zijn de antwoorden van de VRT-klantendienst een openbare 
omroep onwaardig. Tot boosheid van Bart Caron stuurt de VRT de mensen met een 
kluitje in het riet. 

Met een hoorzitting kan de commissie de VRT daar rechtstreeks op aanspreken en 
niet steeds over een omweg langs minister Gatz.

Wilfried Vandaele erkent dat het dossier geen schoonheidsprijs verdient, maar er 
een hoorzitting aan wijden, is overdreven. De VRT zal niet op haar stappen terug-
keren. Dan rest alleen de mogelijkheid om de VRT aan te sporen om goede alter-
natieven te ontwikkelen. Dat hebben alle commissieleden ook gedaan. De leden 
van de commissie zijn echter geen technici, waardoor een dergelijk onderwerp te 
technisch is voor een hoorzitting. In de vele momenten waarop de commissie sa-
menzit met de VRT-top, kan ze er steeds op terugkomen. 

Katia Segers is erg teleurgesteld in de houding van de meerderheid, die volgens 
haar de schouders ophaalt. Het komt erop neer dat ze zich onverschillig verschuilt 
achter de VRT-beslissing, waardoor nochtans zeker 50.000 mensen de publieke 
omroep niet meer kunnen ontvangen. Die kunnen nu alleen nog maar een duur 
internetabonnement aanschaffen. Bovendien is VRT NU geenszins een volwaardig 
alternatief.

Een free-to-airkanaal heeft de VRT niet meer. Heel wat mensen zien hun toegang 
tot de openbare omroep wegvallen. Dat deert de meerderheid blijkbaar niet.

Katia Segers beaamt de stelling van Bart Caron dat de commissie de VRT moet 
aanjagen. Minister Gatz verschuilt zich achter de VRT en heeft de commissie nu 
een non-standpunt bezorgd. Dan is het een taak van de volksvertegenwoordigers 
om iets te ondernemen. 

Karin Brouwers deelt de mening van Wilfried Vandaele dat er gelegenheden genoeg 
zijn om met de VRT-top te spreken, en wijst erop dat er binnenkort een officieuze 
ontmoeting is gepland met de commissieleden die Media opvolgen. Een hoorzitting 
zal de zaak niet vooruithelpen. De VRT heeft eerst de afschaffing van DVB-T niet 
goed gecommuniceerd en vervolgens bleek het alternatief niet eens goed te wer-
ken. De VRT moet het probleem gewoon zelf oplossen. 

Overigens bestaan er wel degelijk goedkope kabelabonnementen. TV Vlaanderen 
heeft handig op de situatie ingespeeld door die aan te bieden, waarmee ze echter 
ook weer niet gratis beschikbaar zijn.
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De discussie uitentreuren voortzetten helpt niemand vooruit, besluit Karin 
 Brouwers.

4. Conclusie

De commissie verwerpt het voorstel tot organisatie van een hoorzitting met 9 stem-
men tegen 2 bij 1 onthouding.

De commissie beslist met 3 stemmen tegen 2 bij 7 onthoudingen om het door mi-
nister Sven Gatz voorgestelde standpunt als conclusie over te nemen.

Bart CARON,
voorzitter

Katia SEGERS,
verslaggever
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Standpunt van de Minister 

inzake het verzoekschrift ingediend bij het Vlaams Parlement  

door dhr. Lode Goukens op 8 november 2018  

tot aanpassing van het mediadecreet over de gratis uitzendingen door de 
VRT  

 
De VRT heeft via een persbericht van 17 mei 2018 laten weten dat het 
autonoom de beslissing heeft genomen om de uitzendingen via DVB-T stop te 
zetten. Deze beslissing valt onder de volledige verantwoordelijkheid van de 
VRT. Het mediadecreet en de beheersovereenkomst 2016-2020 bevat geen 
verplichting tot uitzenden via DVB-T door de openbare omroep. De Vlaamse 
Minister bevoegd voor het mediabeleid heeft dit op een aantal vragen om uitleg 
van bepaalde parlementsleden ook geantwoord, waaronder op 31 mei 2018.  
 
Het verzoekschrift van dhr. Goukens is echter geen vraag aan de Vlaamse 
Regering maar aan het Vlaams Parlement zelf om het mediadecreet aan te 
passen.  
 
De Commissie Media van het Vlaams Parlement heeft over de problematiek van 
de afschakeling van DVB-T recentelijk nog gedebatteerd op 6 december 2018, 
en dit naar aanleiding van een voorstel tot resolutie om de VRT te vragen de 
DVB-T uitzendingen verder te zetten en de regering te vragen het mediadecreet 
aan te passen. Het document is te vinden via 
https://www.vlaamsparlement.be/parlementaire-documenten/parlementaire-
initiatieven/1286207.  
In dat document vragen de betrokken parlementsleden dat het parlement zou 
instemmen met de vraag om aan de Regering te vragen de beheersovereenkomst 
met de VRT via een addendum aan te passen waardoor de DVB-T uitzendingen 
toch zouden verder blijven bestaan.  
Op 6 december 2018 werd hierover gestemd in de Commissie Media van het 
Vlaams Parlement en werd dit voorstel door de Commissie Media niet 
weerhouden. 
  


